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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Tuzson Bence, igazságügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi az álláspontja az ügynökakták nyilvánosságra 
hozatalával kapcsolatban? – II." 

Tisztelt Miniszter Úr!

K/5060.  számon  írásbeli  kérdéssel  fordultam Önhöz,  amelyben  az  ügynökakták  nyilvánosságra
hozatalával kapcsolatban szerettem volna megismerni az álláspontját. Répássy Róbert államtitkár úr
válaszában sajnálatos módon kikerülte az általam feltett  konkrét kérdéseket, így a válaszát nem
tudom elfogadni, ezért arra szeretném ismételten kérni Miniszter urat, hogy válaszoljon az alábbi
kérdésekre.

Az LMP a totalitárius diktatúrák áldozatainak európai emléknapja alkalmából 28. alkalommal is
benyújtotta  az  állambiztonsági  múlt  átláthatóvá  tételére  és  az  ügynökakták  nyilvánosságára
vonatkozó  törvényjavaslatát.  Indítványunkat  a  Fidesz-KDNP országgyűlési  képviselő  az  elmúlt
években érdemi vita és indokolás nélkül 27 alkalommal leszavazták.

Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes idén áprilisban a sajtó kérdéseire válaszolva elmondta, hogy
a kormány a titkosszolgálatok javaslatára nem teszi nyilvánossá az aktákat, illetve kitért arra is,
hogy  nem  az  ügynökök,  hanem  az  utódállamok  szempontjából  lenne  veszélyes  a  nevek
nyilvánosságra hozatala, továbbá a szervezett bűnözés elleni harc érdekében sem lehet leleplezni az
ügynököket. Úgy fogalmazott: „Ha nyilvánosságra hoznánk az ügynökaktákat, olyan embereket is
lebuktathatnánk az utódállamok felé, ami Magyarországnak nemzetbiztonsági kárt okozna.”. 

Schiffer András, az LMP korábbi országgyűlési  képviselője, a javaslat  eredeti előterjesztője egy
reakciójában  idézi  az  LMP  javaslatát,  és  tételesen  cáfolta  a  miniszterelnök-helyettes  által
elmondottakat:

A törvényjavaslat 2.§ (2) bek. ugyanis meglehetősen nagyvonalúan kezelte a jelenleg is fennálló
nemzetbiztonsági szempontokat: 



„(2) Az e törvény hatálya alá tartozó iratokban található adatok közül annak a minősítése tartható
fenn, amely a külön törvényben a minősítéshez meghatározott feltételeknek megfelel, és 

a) külföldi állampolgárságú hálózati személyre vagy operatív kapcsolatra vonatkozik, 

b)  olyan  személyre  vonatkozik,  aki  a  2000.  május  2-a  és  2015.  december  31.  közötti  időszak
legalább egy részében a nemzetbiztonsági szolgálatok állományába tartozott, vagy 

c)  az  elmúlt  rendszer  titkosszolgálati  tevékenységének  feltárásáról  és  az  Állambiztonsági
Szolgálatok Történeti Levéltára létrehozásáról szóló 2003. évi III. törvény 2015. december 31-én
hatályos 12. § (5) bekezdése szerinti külön jegyzéken szerepel és 

ca) az azt jogszerűen birtokló szerv törvényben meghatározott feladatai ellátásához rendszeresen és
elengedhetetlenül szükséges, 

cb)  a  titkos  információgyűjtés  nyilvánosságra  korábban  nem  került  olyan  eszközének  vagy
módszerének  felfedéséhez  vezet,  amelynek  megismerése  bizonyíthatóan  sértené  Magyarország
nemzetbiztonsági érdekeit, 

cc)  nyilvánosságra  kerülése  bizonyíthatóan  sértené  Magyarország  a  határain  kívül  él  ő
magyarokért viselt felelősségének érvényesítéséhez fűződő érdekeit, vagy 

cd) nyilvánosságra kerülése bizonyíthatóan sértené Magyarország nemzetgazdasági érdekeit.” 

Az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

• Meg tudja-e erősíteni Semjén miniszterelnök-helyettes úr nyilatkozatát, valóban a 
titkosszolgálatok kérésére utasítják el az aktanyilvánosságot?

• Mivel a miniszterelnök-helyettes által felhozott érveket Schiffer András válasza tételesen 
cáfolta, hajlandó-e a kormány támogatni az LMP által 28. alkalommal benyújtott 
törvényjavaslatot?

Válaszát előre is köszönöm!

Üdvözlettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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